
Motion till riksdagen 

1989/90:N330 
av Birgitta Hambracus och Stina Gustavsson 

(båda c) 

Ett linberedningsverk 

Intrt.:��et fiir lin iir ständigt växande i Sverige. Mi'mga frivilliga organisatio

n.:r. �n�om Or�a Lin ekonomiska förening. hushållningssällskapen i Örebro 
och l lalland. grupper i lliibingland. Klässhols linneväveri m.fl. arbetar 
prakti�kt m..:d linet. Det finn� .:n allt stnrkare ön�kan att fr�imja denna kla�
�i�ka inh..:m�ka fiherviixt. som har �a stor <Jnviindharhet och skönhet. 

Vid .:n ut�tiillning i Orsa Kulturhus vi�ar moderna linnevävnader och 
iirvda linne�katter fr;, n Or�ahorna� förralL hur viktigt det ii r för vår kultur att 
vi fort�;itter denna tradition. som vnra förmödrar höll fast vid trots mycket 
knappare ekonomi�ka resur�er iin vi har i vår tid. Denna ut tällning åskådlig
gör lH.:ba ett annat angeiiiget användning�omrade. nämligen inom sjukvar
den. Linnet �ir oöverträffat när det gäller att suga upp fukt och samtidigt 

torka �nahht. Det gör det behagligt som sänglinne. Med draglakan av linne 

kan ligg�ar undvikas. 
Ock�a inom t .ex. indu�tri och rörmokeri �i r linet utmärkt. Postens per�o

md uppge� �akna sina linne�äckar. 
Lin har alltid varit dyrbart. dv�. det kräver mycket arbete om kvalitcn �ka 

bli hög. Men det stora viirdet av denna inhem�ka fiber motiverar att vi satsar 
helhjärtat. T:1ck vare intres�et od1 beredvillighen hos många enskilda och 
organi�ationer att arbeta med lin ideellt. kan relativt �må ekonomisk<� �ats
ningar fran �amh�ilft:t ge en mycket stor utdelning. 

Fil.lic. Ingrid Lundholm har i �in v�irddulla avhandling "Span<�d�linod

lingen� geografisk<� läge 19-10-1%5 i Sverige" vis<1t hur betydel�efull linod
lingen var fiir inte �a länge �edan. Vi odlade och beredde lin i Sverige i in
du�triell �kala iinda fram till 1966 då man lade ned linberedningsverket i La

holm �om hade datiden� modernaste industriell<� teknik. 
Nu arbetar <:t t linprojekt i Ifalland för att fa re�urser att utreda ett linbe

n.:dning�verk. Experti� fran det gamla Laholm-verket har knutits till projek
tet. 

Centerpartiet har i ett drygt decennium motionerat i ribdagen om �töd till 
linet och fatt gehör för �ina för�lag. En utredning har verbtällts och STU 
har i uppdrag att �tödja linproj.:kt. Vid nämnden för hem�löjdsfragor i indu
�tridcpartcmentct finn� en �är�kild lin-grupp. 

Enligt areh budgctpropo�ition. bil. 1-1. bör STU �tödja projekt �om sknll 

utvcckl<� nya �orter� lin ur �itt Biomasseprogram. Att få fram nya �orter är 
emellertid knappa�t det me�t <�ngelägna problemet. Vad alla frivilligt enga-



geradc �äger behövs för att man skall komma vidare nu är först och främst 

ell linbcrcdningsverk. dit man kan sända sitt skördade och torkade lin för 

beredning. Regeringen bör tilbe all anslag fran myndigheterna ges denna 

inriktning. 

Hemsti:illan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 

all riksdagen som �in mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anföns om ett linberedningsverk i Sverige. 

S10ckholm den 25 januari 1990 

Birgitta Hambraeus (c) Stina Gustavsson (c) 
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